



NOTICE / AVIS

To All Parishes / À toutes les paroisses

September 20, 2017

RE: COLLEGE OF CONSULTORS

Parishes are invited to submit proposals to the College of Consultors for any new projects: construction, renovation, restorations, major acquisitions or sales, or major fundraising campaigns, changes to sacred art or to their worship spaces. According to diocesan policy, approval must be obtained from the College of Consultors **before** carrying out these projects.

The College is meeting on **Tuesday, October 31, 2017**. In order to be included on the College's agenda, parishes must submit their project proposals to the diocese's to centre@archottawa.ca no later than Friday, October 13, 2017. The proposal should also be copied to your Regional Consultor, for their input. Please refer to the list of Consultors on the following page.

Proposals to the College should include the following:

- The nature and cost of the project, including three quotes with price estimates;
- How the project is to be financed (parish reserve, fundraising or Loan Fund). Please note:
 - Requests to the Loan Fund for Parishes are up to a maximum of 50% of the project cost;
 - Requests for diocesan tax exemption apply only to funds raised on a specific project, for a set time and a set amount.

Also note that if architectural or engineering plans/designs form part of your submission, these should be provided in PDF format.

For additional information, please refer to the [College of Consultors Policy](#) on the Archdiocese Website, or contact centre@archottawa.ca or by phone at (613) 738-5025 ext. 244.

Thank you for your kind cooperation.

Le 20 septembre 2017

OBJET : COLLÈGE DES CONSULTEURS

Les paroisses sont invitées à soumettre les propositions de tout nouveau projet, tel : construction, rénovation, restauration; acquisitions ou ventes importantes; une collecte de fonds importante; ou des changements à l'art sacré ou à leurs espaces de culte. Conformément aux politiques diocésaines, une approbation du Collège des consultants est obligatoire **avant** de débiter ses travaux.

Le Collège se réunit **le mardi 31 octobre 2017**. Pour s'inscrire à l'ordre du jour du Collège, les paroisses doivent soumettre leurs propositions de projet au diocèse à l'adresse courriel centre@archottawa.ca au plus tard le vendredi 13 octobre, 2017. La proposition doit également être envoyée à votre consultant régional, pour obtenir son avis. Veuillez consulter la liste de consultants ci-jointe.

Les propositions au Collège doivent inclure :

- La nature et le coût du projet, y compris trois soumissions de l'estimation des coûts;
- Le financement du projet (des surplus accumulés, d'une collecte de fonds spéciale, ou d'une demande au Fonds de prêt). N.B.
 - Les demandes au Fonds de prêt pour les paroisses sont jusqu'à concurrence de 50% du coût du projet ;
 - Les demandes d'exemption de la taxe diocésaine s'appliquent uniquement aux fonds recueillis pour un projet spécifique, pour un temps limité et pour un coût fixe.

Notez également que si les plans ou modèles d'architecture ou d'ingénierie font partie de votre soumission, ceux-ci doivent être fournis en format PDF.

Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter la [Politique du Collège de consultants](#) sur le site Web de l'archidiocèse, ou communiquez avec centre@archottawa.ca ou par téléphone au (613) 738-5025, poste 244.

Merci de votre collaboration habituelle.



COLLEGE OF CONSULTORS / COLLÈGE DES CONSULTEURS

Archbishop	Most Rev. Terrence Prendergast, S.J.	abpterre@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 233
Vicar General	Most Rev. Christian Riesbeck, CC	auxbishop@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 244
Episcopal Vicar	Fr. Geoffrey Kerslake	evicar@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 217
Vicaire épiscopal	Mgr Daniel Berniquez	dberniquez@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 243

Consulateurs, secteur francophone

Région 1	M. l'abbé Jacques Kabangu	Jacqueskabangu58@yahoo.fr	(613) 745-4342
Région 2	M. l'abbé Michel Pommainville	Michel.pommainville@gmail.com	(613) 830-9678
Région 3	M. l'abbé Jean Pierre Fredette	jeanpierrefredette@outlook.com	(613) 746-8627
Région 4	M. l'abbé François Kibwenge	francoiskibwenge@hotmail.com	(613) 632-8661

Consultors, English sector

Region 1	Fr. Dennis Hayes	frdcc1@gmail.com	(613) 744-7774
Region 2	Fr. Pierre Champoux	deont33@hotmail.com	(613) 730-5265
Region 3	Fr. Bosco Wong	boscoc.wong@gmail.com	(613) 722-7661
Region 4	Msgr. Joseph Muldoon	pastor@holyspiritparish.ca	(613) 836-8881

Diocesan Staff / Employés diocésain

Director of Finance & Administration Directeur des finances et de l'administration	Jules Dagenais	jdagenais@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 249
Diocesan Properties Manager Gérant des propriétés diocésaines	Michaël Falardeau	mfalardeau@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 265
Diocesan Administration Executive Assistant	Michèle Clermont	centre@archottawa.ca	(613) 738-5025 x 244